
Lösa smartare än låsa - fungerande toaletter, nödvändigt för Arboga som turiststad. 

I augusti 2021 överlämnade Kommunfullmäktige ett medborgarförslag om att se till att de 

offentliga toaletterna i Arbogas centrum fungerar och görs tillgängliga. Denna fråga har nu 

beretts av Kommunstyrelsen i snart tre år och Kommunfullmäktige väntar fortfarande på 

besked i frågan. 

Medborgarförslaget kom från en av de guider som är värd för turister som kommer till 

Arboga. Det var en allvarlig fråga utifrån behovet att göra Arbogas unika kulturmiljö mer 

tillgänglig och turistvänlig. 

Arbogas stadskärna är en turistattraktion. Människor reser till vår stad för att gå runt och 

känna av Medeltiden. Andra stämmer träff för att lära känna nya eller gamla vänner. Några 

kommer det spontant, andra kommer mer organiserat och får stöd av kommunens guider. 

Men alla behöver känna sig välkomna. Hitta någonstans att äta. Få tillgång till det man vill se. 

Och, inte minst, ha en möjlighet att besöka en toalett. 

Många av Arbogas offentliga toaletter finns i byggnader med begränsade öppettider. Andra är 

låsta under delar av året. Ytterligare andra är svårt att finns. Flera av de offentliga toaletterna 

som finns har låsts p g a skadegörelse. 

Det begränsade antalet fungerande offentliga toaletter är också ett flaskhalsproblem vid större 

evenemang. Medeltidsdagarna 2023 hyrde t ex in temporära toaletter för 21.000 kronor för 

att klara dessa dagar. 

Frågan om Arbogas offentliga toaletter kräver en långsiktig plan och det är därför rimligt att 

göra en omsorgsfull beredning. Men efter tre år får beredningen anses ha fastnat. Nu behöver 

problemet lösas. 

Jag ber därför Kommunfullmäktige besluta  

Att uppdra åt Kommunstyrelsen att prioritera beredningen av medborgarförslaget om att 

ordna fungerande toaletter i centrala Arboga. 
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